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KOMISJA BUDŻETOWA  

I ROZWOJU GOSPODARCZEGO 

KOMISJA EDUKACJI, ZDROWIA,  

SPORTU, KULTURY I POLITYKI SPOŁECZNEJ 

KOMISJA BEZPIECZEŃSTWA,  

OCHRONY ŚRODOWISKA I ROLNICTWA 

AO.BR.0012.3.35.2022 

AO.BR.0012.4.36.2022 

AO.BR.0012.5.35.2022 

 

PROTOKÓŁ 

Z POSIEDZENIA WSPÓLNEGO 

KOMISJI RADY POWIATU NOWOTOMYSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2022 r. 
 

1. Otwarcie komisji i stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej – 

Jacek Pieprzyk o godzinie 12.00 otworzył posiedzenie wspólne Komisji Rady Powiatu 

Nowotomyskiego i powitał radnych, Wicestarostę Nowotomyskiego – Marcina Brambora, 

Przewodniczącą Rady Powiatu Nowotomyskiego – Renatę Gruszkę, Sekretarza Powiatu – Ewę 

Bąbelek, Główną Księgową Starostwa Powiatowego – Iwonę Szyndler, Kierownika Wydziału 

Infrastruktury Drogowej Starostwa Powiatowego – Tomasza Antuszewskiego, pracownika 

Biura Obsługi Rady i Zarządu Powiatu oraz informatyka. 

 Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności drogą elektroniczną. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

poinformował, że na sali obecnych jest 16 członków komisji i stwierdził quorum. 

Nieobecni: Starosta Andrzej Wilkoński, Radny Dariusz Chłopek. 

Listy obecności członków poszczególnych komisji stanowią załącznik nr 1 do protokołu. 
 

2. Analiza raportu o stanie Powiatu za rok 2021. 
 

 Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

poinformował, że radni otrzymali w materiałach na komisję Raport o stanie Powiatu za rok 

2021 i poprosił o zgłaszanie się do dyskusji. 

  Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Krzysztof 

Pacholak poinformował, że przekazał uwagi do części Raportu dotyczącej zadań drogowych 

realizowanych w poszczególnych gminach Powiatu Nowotomyskiego w 2021 roku. 
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Przewodniczący zauważył, że występują pewne rozbieżności między danymi ujętymi w 

materiałach przekazanych na komisję i informacjami zawartymi w Raporcie o stanie Powiatu 

za 2021 rok. Przewodniczący oznajmił, że należałoby doprecyzować dane, aby zachować 

pewną konsekwencję.  

 Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

 Nikt się nie zgłosił.  

 

3. Ocena wykonania budżetu Powiatu za 2021 rok. 
 
 Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 
zapytał, czy są jakieś pytania? 
 Nikt się nie zgłosił. 
 
4. Analiza materiałów na sesję i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu. 

a) Sprawozdanie Starosty Nowotomyskiego z działalności Zarządu Powiatu 

Nowotomyskiego w okresie międzysesyjnym. 

 

 Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos? 

 Radny Sylwester Kamyszek odniósł się do posiedzenia Zarządu z dnia 15 czerwca br., 

punkt 6 dotyczący stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie ograniczenia kosztów 

funkcjonowania Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej imienia doktora 

Kazimierza Hołogi w Nowym Tomyślu. Radny poprosił o przybliżenie ww. tematu. 

 Wicestarosta poinformował, że stanowisko przyjęte przez Zarząd wynika z aktualnej 

sytuacji finansowania szpitali. Jest to przede wszystkim związane z zaprzestaniem działalności 

covidowej. Wicestarosta oznajmił, że w ostatnim roku udało się wypracować dodatni wynik 

finansowy SPZOZ, co było związane z dodatkowymi środkami otrzymanymi w ramach 

działalności covidowej. Wicestarosta dodał, że obecnie sytuacja wraca do normy, w związku z 

czym finanse SPZOZ mogą ulec zmianie. Zarząd wystosował ww. stanowisko do dyrekcji SPZOZ, 

aby zasygnalizować swoje zaniepokojenie i poprosić o monitorowanie procedur rozliczania 

oraz otrzymywania środków finansowych.  

 Radny Sylwester Kamyszek stwierdził, że nie powinno zabraknąć środków 

finansowych na szkolenia i specjalizacje kadry medycznej.  

Wicestarosta oznajmił, że w ostatnich latach można było zauważyć wzrost liczby 

przyjęć na kierunki medyczne, natomiast proces nauczania trwa kilka lat. Wicestarosta dodał, 

że na kierunku pielęgniarskim w Akademii Nauk Stosowanych im. Księcia Mieszka I Filia w 

Nowym Tomyślu w większości pobierają naukę kosmetyczki, chcące wykonywać zabiegi 

medyczne w swoich gabinetach. Wicestarosta poinformował, że widoczny jest niewielki 

przyrost nowej kadry lekarskiej.  

 Radny Władysław Napierała odniósł się do posiedzenia Zarządu z dnia 31 maja br., 

punkt 1 dotyczący Informacji Dyrektora Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 
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Ustawicznego w Trzciance i Kierownika Gospodarstwa na temat funkcjonowania 

gospodarstwa znajdującego się na terenie szkoły. Radny dodał, że w założeniu jest sprzedaż 

krów mlecznych i zamiana na bydło opasowe. Radny zapytał jak będzie wyglądać dydaktyka w 

ZSRCKU bez krów mlecznych? Radny dodał, że jest to zupełnie inna technologia chowu bydła.  

 Wicestarosta poinformował, że nie jest to całkowita próba wyzbycia się krów. 

Wicestarosta dodał, że Zarząd będzie podejmował dalsze rozmowy z Dyrektorem ZSRCKU i 

Kierownikiem Gospodarstwa w Trzciance w tym temacie. 

 Radny Konrad Drąg poinformował, że ZSRCKU zmaga się z ogromnym problemem 

kadrowym. Jednym z pomysłów zgłoszonych przez Dyrektora ZSRCKU oraz Kierownika 

Gospodarstwa, w celu rozwiązania ww. problemu, jest zmiana profilu działalności 

gospodarstwa z mlecznego na opasły. Propozycja jest obecnie w sferze opracowania. Radny 

dodał, że Dyrektor ZSRCKU oraz Kierownik Gospodarstwa zobowiązali się szczegółowo 

przedstawić i opisać planowane zmiany.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu Renata Gruszka poinformowała, że Dyrektor ZSRCKU 

oraz Kierownik Gospodarstwa mają przedstawić również skutki finansowe zaproponowanych 

zmian. Przewodnicząca dodała, że nie jest planowane całkowite wyzbycie się krów mlecznych.  

 Radny Adam Pilc odniósł się do posiedzenia Zarządu z dnia 31 maja br., punkt 2 w 

sprawie propozycji zmiany finansowania usługi wyżywienia w internacie szkolnym w Zespole 

Szkół Nr 1 w Nowym Tomyślu wobec cen oferowanych przez podmiot komercyjny. Radny 

zapytał, na czym ma polegać ww. zmiana?  

 Wicestarosta poinformował, że z punktu widzenia ucznia, będzie to obniżenie kosztów 

wyżywienia w internacie. Wicestarosta dodał, że część kosztów zostanie pokryta z subwencji. 

Obecnie opłata wynosi 36 zł za dzień wyżywienia, natomiast ma ona zostać obniżona do około 

20 - 25 zł.  

 Radny Ireneusz Kozecki odniósł się do posiedzenia Zarządu z dnia 31 maja br., punkt 

12 i zapytał, jakiej części nieruchomości dotyczy uchwała w sprawie wyrażenia zgody trwałemu 

zarządcy na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości (dot. wyrażenia zgody dla 
Zespołu Szkół nr 1 w Nowym Tomyślu na zawarcie kolejnej umowy z dotychczasowym najemcą 

p.u. "Kopernik" s.c. z siedzibą w Nowym Tomyślu)? 

 Wicestarosta poinformował, że wyrażenie zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

dotyczy pokoi  nr 1, 7 i 8 w internacie.  

 Radny Ireneusz Kozecki zapytał, czy ww. pokoje znajdują się w dodatkowej części 

internatu, czy mieszczą się w tej ilości, która była wynajmowana w 2019 i 2020 roku? 

 Wicestarosta oznajmił, że nie jest w stanie dokładnie udzielić odpowiedzi i nie chce 

wprowadzać w błąd radnego. 

 Radny Ireneusz Kozecki zapytał, czy już wiadomo kto wygrał konkurs na Dyrektora 

Zespołu Szkół nr 1 w Nowym Tomyślu? 

 Wicestarosta poinformował, że na ww. stanowisko była jedna kandydatura. Konkurs 

został rozstrzygnięty, a na stanowisko wybrano dotychczasowego Dyrektora Zespołu Szkół nr 

1 w Nowym Tomyślu Łukasza Frańskiego. 
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 Radny Ireneusz Kozecki zapytał, jakich części nieruchomości dotyczy uchwała Zarządu 

z dnia 15 czerwca br. w sprawie wyrażenia zgody trwałemu zarządcy na zawieranie kolejnych 

umów najmu części nieruchomości w Nowym Tomyślu (dot. zgody dla Zespołu Szkół nr 1 w 

Nowym Tomyślu na zawieranie kolejnych umów najmu pokoi usytuowanych w budynku 

internatu przy ul. Tysiąclecia 3, z dotychczasowym najemcą p.u. "Kopernik")? 

 Wicestarosta poinformował, że wcześniejsze uchwały zarządu odnosiły się do 

stopniowego wyrażania zgody na najem części nieruchomości w budynku internatu, natomiast 

ww. uchwała wyraża zgodę na najem do 31 grudnia 2022 r.  

 Radna Maria Galas odniosła się do posiedzenia Zarządu z dnia 15 czerwca br., punkt 

9b dotyczący zapoznania się przez Zarząd z decyzją Wojewody Wielkopolskiego w sprawie 

wyrażenia zgody na czasowe zaprzestanie działalności leczniczej przez Oddział Noworodkowy 

oraz Oddział Położniczo - Ginekologiczny w części położniczej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej imienia doktora Kazimierza Hołogi w Nowym Tomyślu. Radna 

zapytała, czy jest to spowodowane okresowym zawieszeniem działalności oddziału czy 

docelową likwidacją oddziału? 

 Wicestarosta stwierdził, że na dzień dzisiejszy trudno określić jakie skutki mogą z tego 

powstać, natomiast jest to kolejne wyrażenie zgody na zawieszenie tego oddziału. Jest to 

przede wszystkim  związane z brakami kadrowymi na tych oddziałach. 

 Radny Adam Pilc zapytał, czy toczą się rozmowy pomiędzy szpitalami wolsztyńskim, 

grodziskim i nowotomyskim odnośnie zamknięcia niektórych oddziałów ze względu na brak 

lekarzy? 

 Wicestarosta oznajmił, że w ostatnim czasie brał udział w takich rozmowach w 

Powiecie Grodziskim. Przedstawiciele Powiatu Wolsztyńskiego jednoznacznie poinformowali, 

że ich polityka w zakresie służby zdrowia jest taka, iż będą starali się utrzymać wszystkie 

obecnie funkcjonujące oddziały. Wicestarosta dodał, że jest przygotowany Program 

Transformacji dla Województwa Wielkopolskiego dotyczący szpitalnictwa, który przewiduje 

formę konsolidacji, jednakże na dzień dzisiejszy nie ma żadnych instrumentów prawnych żeby 

do tego doprowadzić. 

 

b) Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Nowotomyskiego za 2021 rok. 

 

Przewodniczący poinformował, że Raport o stanie Powiatu zostanie przedstawiony na 

sesji w formie prezentacji multimedialnej. 

 

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Nowotomyskiego wotum 

zaufania. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do tego punktu są jakieś pytania? 

Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie celem zaopiniowania. 

Komisja Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Maria Galas, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Ireneusz 

Kozecki, Władysław Napierała, Krzysztof Pacholak, Edwin Pigla, Adam Pilc, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marcin Brambor, Adam Frąckowiak, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Zbigniew 

Markowski, Edwin Pigla, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej: 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 

Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chłopek 

Członkowie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

d) Przedstawienie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu 

Nowotomyskiego za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia Powiatu 

Nowotomyskiego za rok 2021. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do ww. sprawozdania są pytania? 

Nikt się nie zgłosił. 
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e) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Nowotomyskiego w 

sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Nowotomyskiego z wykonania budżetu 

powiatu za 2021 rok. 

 

Przewodniczący poinformował, że ww. wniosek Komisji Rewizyjnej zostanie 

przedstawiony na XXXIX sesji Rady Powiatu. Przewodniczący zapytał, czy do tego punktu są 

jakieś pytania? 

Nikt się nie zgłosił. 

 

f) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Nowotomyskiego za rok 2021 wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego jednostki samorządu terytorialnego i 

objaśnieniami. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do ww. opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej są 

pytania? 

Pytań nie było. 

 

g) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 

Nowotomyskiego z wykonania budżetu Powiatu za 2021 rok. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do ww. opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej są 

pytania? 

Nikt się nie zgłosił. 

 

h) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu za 

2021 rok. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do ww. projektu uchwały są pytania? 

Radny Sylwester Kamyszek oznajmił, że ze sprawozdania wynika, iż wykonanie po 

stronie dochodów jest na poziomie 99,38 %, a po stronie wydatków jest 88,49 %. Radny 

poprosił o krótkie omówienie z czego wynikają te dane? 

Główna Księgowa Starostwa Powiatowego Iwona Szyndler poinformowała, że 

dokładne informacje na temat wykonanych zadań inwestycyjnych zostały przedstawione w 

informacji o realizacji inwestycji wykonanych w 2021 roku. Główna Księgowa oznajmiła, że 

głównie są to inwestycje drogowe, tj. przebudowa pasa drogowego drogi powiatowej: Zębowo 

– do granicy powiatu, przebudowa drogi powiatowej w Śliwnie. Głowna Księgowa 

poinformowała, że wydatki niewygasające są przedstawione jako wydatki wykonane. Główna 

Księgowa dodała, że w ubiegłym roku została dosyć duża rezerwa inwestycyjna. 
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Wicestarosta nawiązał do wypowiedzi Głównej Księgowej Starostwa i poinformował, 

że w ubiegłym roku starano się zaoszczędzić, aby mieć środki własne na ewentualne 

rozpoczęcie nowych projektów.  

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie celem zaopiniowania. 

Komisja Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Maria Galas, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Ireneusz 

Kozecki, Władysław Napierała, Krzysztof Pacholak, Edwin Pigla, Adam Pilc, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marcin Brambor, Adam Frąckowiak, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Zbigniew 

Markowski, Edwin Pigla, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej: 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 

Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chłopek 

Członkowie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

i) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za 2021 rok. 

Przewodniczący zapytał, czy do ww. projektu uchwały są pytania? 

Nikt się nie zgłosił. 
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 Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie celem zaopiniowania. 

Komisja Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Maria Galas, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Ireneusz 

Kozecki, Władysław Napierała, Krzysztof Pacholak, Edwin Pigla, Adam Pilc, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marcin Brambor, Adam Frąckowiak, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Zbigniew 

Markowski, Edwin Pigla, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej: 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 

Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chłopek 

Członkowie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

j) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowotomyskiego na rok 2022. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do ww. projektu uchwały są pytania? 

Pytań nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie celem zaopiniowania. 

Komisja Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 
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Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Maria Galas, Patryk Kąkolewski, Ireneusz Kozecki, Władysław 

Napierała, Krzysztof Pacholak, Edwin Pigla, Adam Pilc, Marek Wichtowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwester Kamyszek 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa większością głosów 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Marcin Brambor, Adam Frąckowiak, Patryk Kąkolewski, Zbigniew Markowski, Edwin Pigla, 

Marek Wichtowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwester Kamyszek 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego większością głosów pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej: 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 

Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chłopek 

Członkowie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

k) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Nowotomyskiego na lata 2022 - 2033. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do tego projektu uchwały są pytania? 
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Radny Sylwester Kamyszek stwierdził, że warto byłoby praktykować przedstawianie 

zmian zawartych w uchwałach budżetowych na posiedzeniach komisji. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie celem zaopiniowania. 

Komisja Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Maria Galas, Patryk Kąkolewski, Ireneusz Kozecki, Władysław 

Napierała, Krzysztof Pacholak, Edwin Pigla, Adam Pilc, Marek Wichtowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwester Kamyszek 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa większością głosów 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Marcin Brambor, Adam Frąckowiak, Patryk Kąkolewski, Zbigniew Markowski, Edwin Pigla, 

Marek Wichtowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwester Kamyszek 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego większością głosów pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej: 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 

Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chłopek 

Członkowie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 
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l) Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Powiat Nowotomyski kredytu 

długoterminowego (sfinansowanie deficytu). 

 

Główna Księgowa Starostwa Powiatowego poinformowała, że zaciągnięcie kredytu 

długoterminowego wiążę się ze sfinansowaniem planowanych wydatków na 2022 rok. 

Uchwała jest niezbędna w celu wystąpienia do banku o uzyskanie ewentualnego kredytu. 

Wicestarosta poinformował, że jest to dopełnienie procedury do uchwały budżetowej.  

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie celem zaopiniowania. 

Komisja Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Maria Galas, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Ireneusz 

Kozecki, Władysław Napierała, Krzysztof Pacholak, Edwin Pigla, Adam Pilc, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marcin Brambor, Adam Frąckowiak, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Zbigniew 

Markowski, Edwin Pigla, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej: 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 

Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chłopek 

Członkowie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 
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m) Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Powiat Nowotomyski kredytu 

długoterminowego (spłata zobowiązań). 

 

Przewodniczący zapytał, czy do ww. projektu uchwały są pytania? 

Pytań nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie celem zaopiniowania. 

Komisja Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Maria Galas, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Ireneusz 

Kozecki, Władysław Napierała, Krzysztof Pacholak, Edwin Pigla, Adam Pilc, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marcin Brambor, Adam Frąckowiak, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Zbigniew 

Markowski, Edwin Pigla, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej: 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 

Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chłopek 

Członkowie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 
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n) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia dla Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Nowotomyskiego do przeprowadzenia kontroli w Zespole 

Szkół nr 2 w Nowym Tomyślu. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do ww. projektu uchwały są pytania? 

Radny Sylwester Kamyszek zapytał, czy kontrola w Zespole Szkół nr 2 w Nowym 

Tomyślu była zaplanowana i ujęta w planie pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok? 

Przewodniczący odpowiedział, że omawiana kontrola była ujęta w planie pracy Komisji 

Rewizyjnej na bieżący rok. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie celem zaopiniowania. 

Komisja Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa: 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Maria Galas, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Ireneusz 

Kozecki, Władysław Napierała, Krzysztof Pacholak, Edwin Pigla, Adam Pilc, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marcin Brambor, Adam Frąckowiak, Sylwester Kamyszek, Patryk Kąkolewski, Zbigniew 

Markowski, Edwin Pigla, Marek Wichtowski 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Wilkoński 

Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

Komisja Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej: 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Brambor, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 

Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Chłopek 
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Członkowie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 

o) Zbiorcze sprawozdanie z udzielonych ulg w spłacie należności Powiatu 

Nowotomyskiego i jego jednostek organizacyjnych. 

 

Przewodniczący zapytał, czy do sprawozdania są pytania? 

Radna Maria Galas zauważyła, że w zestawieniu tabelarycznym w Zespole Szkół nr 1 w 

Nowym Tomyślu ujęto umorzenie należności w wysokości 50 % wobec firmy P.U. Kopernik S.C. 

Radna zapytała, co było podstawą umorzenia tych należności? 

Wicestarosta poinformował, że umorzenia należności wiążą się z okresem covidowym, 

w którym jednostki oświatowe były zamknięte. Część firm działających na terenie szkół w tym 

okresie w ogóle nie zarabiała. P.U. Kopernik S.C. miała możliwość prowadzenia dodatkowo 

usług komercyjnych, dlatego umorzenie dotyczyło jedynie 50 % należności.  

Radna Maria Galas zapytała, czy została podpisana umowa z wychowankami internatu 

odnośnie świadczenia usług żywieniowych przez Kopernika? 

Przewodniczący odpowiedział, że z informacji jakie posiada wynika, iż wszyscy 

uczniowie korzystają z usług żywieniowych Kopernika. 

 

5. Wnioski i opinie Komisji. 
  

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś wnioski i opinie?  

Radny Sylwester Kamyszek, korzystając z obecności Kierownika Infrastruktury 

Drogowej  Starostwa Powiatowego Tomasza Antuszewskiego, poprosił o przypomnienie 

zarządcom dróg powiatowych o systematycznym usuwaniu zakrzaczeń przy skrzyżowaniach.  

6. Sprawy różne. 

a) rzeczowo-finansowa analiza zbiorcza inwestycji i remontów dróg powiatowych w 

latach 2006-2021 (wraz z planem na 2022 rok) w podziale na poszczególne gminy 

powiatu nowotomyskiego (temat Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i 

Rolnictwa z kwietnia). 

 Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

poprosił o przedstawienie prezentacji multimedialnej Przewodniczącego Komisji 

Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Krzysztofa Pacholaka. 

 Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

poinformował, że Wydział Finansów przekazał dane finansowe zarówno za rok 2020 i 2021 ze 

względu na to, iż część wydatków nie została zrealizowana w 2020 roku i zostały one dodane 

w budżecie na 2021 rok. Przewodniczący przedstawił dane dotyczące inwestycji drogowych z 

podziałem na poszczególne gminy. Do każdej inwestycji drogowej zostały wyszczególnione 



15 
 

wydatki bieżące oraz wysokość dotacji. Przewodniczący poinformował, że wydatki drogowe w 

2021 roku w Gminie Kuślin wyniosły 4.055.355,00 zł, w Gminie Lwówek 393.604,58 zł, w 

Gminie Opalenica 669.831,96 zł, w Gminie Nowy Tomyśl 1.007.534,23 zł, w Gminie 

Miedzichowo 408.402,86 zł, a w Gminie Zbąszyń 2.539.988,13 zł. Wydatki remontowe w 2021 

roku kształtowały się następująco: Gmina Kuślin – 241.080,00 zł, Gmina Lwówek – 358.338,97 

zł, Gmina Opalenica – 181.154,00 zł, Gmina Nowy Tomyśl – 539.124,23 zł, Gmina Miedzichowo 

– 98.910,09 zł, Gmina Zbąszyń – 51.660,00 zł. Przewodniczący przedstawił wykresy słupkowe 

w podziale na poszczególne gminy pod względem wydatków inwestycyjnych i remontowych 

w latach 2006 – 2021 oraz wykresy prezentujące długość dróg powiatowych na terenie każdej 

gminy. Przewodniczący  oznajmił, że występują dysproporcje między wydatkami drogowymi 

w przeliczeniu na 1 km DP na terenie poszczególnych gmin, jednakże w ostatnich latach można 

zauważyć zmniejszanie się tych różnic.  

 Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej Tomasz Antuszewski poinformował, że 

przebudowa drogi powiatowej nr 2774P w Miedzichowie jest cały czas na liście rezerwowej na 

dofinansowanie z RFRD. Inwestycja dotycząca przebudowy muru oporowego przy drodze 

powiatowej nr 2708P w m. Chmielinko będzie realizowana przy większych możliwościach 

finansowych. Podczas przebudowy pasa drogowego drogi powiatowej nr 1881P Brody-

Turowo (II etap) oraz drogi powiatowej nr 2734P Brody - granica powiatu szamotulskiego 

(Duszniki) pojawiły się roboty dodatkowe, tj. wykonanie chodnika, modernizacja części 

kanalizacji deszczowej. Kierownik oznajmił, że ww. roboty drogowe wyniosły ok. 500.000,00 

zł. Rozbudowa drogi powiatowej Boruja Nowa – Jabłonna będzie kontynuowana przez 

położenie płyt betonowych. Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej zwrócił uwagę na 

drożejące materiały budowlane, w tym płyty betonowe. Kierownik poinformował, że w 

pierwszym postępowaniu przetargowym nie było ofert na wykonanie dokumentacji 

projektowej na drugi odcinek drogi powiatowej Nowy Dwór – Łomnica.  

 Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Rolnictwa stwierdził, 

że warto w kolejnych latach kontynuować analizy dotyczące inwestycji i remontów dróg 

powiatowych. 

 Radny Ireneusz Kozecki odniósł się do inwestycji polegającej na przebudowie pasa 

drogowego drogi powiatowej 2741P Jastrzębsko – Boruja Kościelna i zapytał, czym była 

pokierowana decyzja o rozpoczęciu przebudowy drogi od strony Borui do Jastrzębska? Radny 

zapytał, czy przed rozpoczęciem robót stosuje się pomiary geodezyjne? 

 Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej Tomasz Antuszewski poinformował, że 

pierwotne założenie było takie, aby rozpocząć przebudowę ww. drogi od strony Jastrzębska. 

Podczas pomiarów geodezyjnych okazało się, że aktualna droga nie przebiega w faktycznych 

granicach pasa drogowego. Kierownik dodał, że sprawa została  przedstawiona w Wydziale 

Gospodarki Nieruchomościami i jest w trakcie realizacji. Kierownik oznajmił, że na każdej tego 

typu inwestycji są w pierwszej kolejności wykonywane pomiary geodezyjne. 

 Radny Sylwester Kamyszek odniósł się do przebudowy drogi powiatowej w Brodach i 

zapytał, czy niewykorzystane środki finansowe przyznane na realizację ww. drogi zostaną 

wykorzystane na wykonanie innych inwestycji? 
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 Wicestarosta stwierdził, że nastąpiła duża oszczędność środków w stosunku do 

postępowania przetargowego. Wicestarosta poinformował, że na realizację ww. zadania 

została przyznana promesa i obecnie trwają rozmowy, aby uzyskać możliwość wykorzystania 

przyznanych środków finansowych na realizację innych inwestycji na terenie powiatu. 

 Radny Ireneusz Kozecki zapytał, jak wygląda sytuacja w związku z zadaniem 

dotyczącym budowy chodników przy ul. Cichej w Borui Kościelnej? Czy ww. inwestycja będzie 

realizowana w najbliższych latach? 

 Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej Tomasz Antuszewski poinformował, że 

obecnie występują pewne perturbacje ze względu na utrudniony kontakt z projektantem. 

Kierownik dodał, że przeprowadzono dwie wizje lokalne tej drogi powiatowej. Podczas wizji 

stwierdzono, że nie ma możliwości budowy chodnika o odpowiedniej szerokości. Zrodził się 

pomysł, aby stworzyć w tym miejscu strefę ruchu lub strefę zamieszkania, aby ograniczyć 

prędkość poruszania się pojazdów.  

 Radny Ireneusz Kozecki stwierdził, że warto byłoby przeanalizować możliwości 

realizacji zadań przed dodaniem ich do planu inwestycji na dany rok.    

  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

zapytał, czy do punktu Sprawy różne są jeszcze jakieś pytania? 

Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu wspólnym Komisji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 Przewodniczący  

Komisji Edukacji, Zdrowia,  

Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 

/-/ Jacek Pieprzyk 

 

 

 

 

 

Przygotowała: Patrycja Dembniak 


